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Miten kumppanuuspöytien tuomat esitykset ovat edenneet 
päätöksentekoon? 
- Kuntalaisilta kerätään esityksiä ja palautetta kumppanuuspöytien lisäksi tapahtumissa ja 
tilaisuuksissa, joissa Lähde vaikuttaa hankkeen työntekijä on Ideoiden keruu -katiskalla 
paikalla (liite 1) . Lisäksi  kuntalaiset ovat voineet tehdä esityksiä Savonlinnan kylät ry:n 
kotisivuilla  https://www.savonlinnankylat.fi/lahde-vaikuttaa-hanke/ ja hankkeen facebookissa. 

Hankkeella on Pop-Up piste Järjestötalo Kolomosella KE-TO klo 12-14. Esityksiä tehdään 
myös suoraan kumppanuuspöytien puheenjohtajien kautta. 
 
- Kumppanuuspöydistä, hankkeen pisteiltä ja saapuneista posteista viedään esitykset 
kumppanuuspöytien puheenjohtajiston kokoukseen. Puheenjohtajat laativat saaduista 
palautteista esityksen  Elinkeinojaoston kokoukseen. Elinkeinojaoston budjetissa on 
varattu lähidemokratiarahaa 30 000€/vuosi.  (Lähdemokratiarahan -jako vuosina 2018-
2020 liite 2). 
 
- 1-2 kertaa vuodessa hanketyöntekijä laittaa toimialapäälliköille listan kaikista kerätyistä 
ideoista. Toiveena tietysti, että listaukset luetaan ja käsitellään kulloisenkin toimialan 
sisällä ja mahdollisuuksien mukaan niihin reagoidaan. Tästä menettelystä ei jää jälkeä 
hankeen raportointiin, eli hanketyöntekijänä en osaa sanoa, että kuinka paljon muita, kuin 
puheenjohtajiston nostamia esityksiä pannaan täytäntöön suoraan toimialoittain. 
Hanketyöntekijä on välittänyt viestiä myös suoraan esim. seurakunnalle heitä koskevissa 
asioissa. Lisäksi hanketyöntekijä on selvittänyt kuntalaisten toiveita suoraan ko.yrittäjiltä ja 
antanut sitä palautetta suoraan kuntalaisille. 

 
 
 
Miten kumppanuuspöydissä esityksen tehnyt, kaupunkilainen voi 
seurata aloitteensa etenemistä? 
- Ne asiat, jotka puheenjohtajat ovat vieneet Elinkeinojaoston kokoukseen, lähtee 
pöytäkirjaote suoraan esityksen tehneille tahoille. 
- Muista esityksistä ei ole seurantaa, eli näitä toiveita ei pystytä kirjaamaan mihinkään. 

- Kehityskohde: Toimialat ottaisivat kantaa kuntalaisilta tulleisiin palautteisiin. 
Hanketyöntekijä voisi pitää yllä listausta, jossa näkee, että miten esitys etenee 
vai onko se hylätty. Listauksen voisi laittaa kaupungin sivuille ja Savonlinnan 
kylät ry:n sivuille. 

- Kumppanuuspöytien muistiot ja koonti toteutuneista hankkeista, jotka saaneet 
lähidemokratiarahaa löytyy Savonlinnan kylät ry:n kotisivuilta 
https://www.savonlinnankylat.fi/lahde-vaikuttaa-hanke/ 

- Kehityskohde: Kumppanuuspöydät voisi jatkossa streamata, jotta saataisiin 
toimintamalli ulottumaan niillekkin, jotka eivät pääse paikalle. 
-Muistit ja koonti esityksistä voisi laittaa myös kaupungin sivuille kohtaan  
https://www.savonlinna.fi/paatoksenteko/miten_voin_vaikuttaa 
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Miten yhteistyö kaupungin ja kumppanuuspöytien kanssa on toiminut? 
- Kuntalaiset arvostavat, että virkamiehet ja kaupunginjohtaja osallistuvat 
kumppanuuspöytien kokouksiin. Kumppanuuspöydät kalenteroidaan kaupunginjohtajan 
kalenterin mukaan. Kritiikkiä on tullut lähinnä siitä, että virkamiesten kokouspalkkiot ja 
kilometrikorvaukset, sekä markkinointi, nielaisevat ison palan lähidemokratiabudjetista. 

- Kehityskohde: Voisiko kokouspalkkiot ja kilometrit sisällyttää toimialojen 
omaan budjettiin. Näin saataisiin säästettyä lähidemokratiarahaa kuntalaisilta 
tulleisiin esityksiin. 

- Yhteistyö elinkeinojohtajan kanssa olisi vaatinut hänen taholtaan enemmän 
suunnitelmallisuutta ja perehtyneisyyttä, eikä yhteistyö tästä syystä ollut kovin 
hedelmällistä. Säännöllinen yhteydenpito jäi muutamaan tapaamiseen vuosittain, eikä 
tarkkaa ohjeistusta oltu kirjattu kumppanuuspöytien toimintatavoista ennakkoon. 
Puheenjohtajisto on hankkeen kanssa, luonut toimintamallin jolla ollaan menty nyt 2 
vuotta.  
- Yhteistyö ja tuki on ollut kiitettävää Yrityspalvelusihteerin kanssa, jonka kanssa ja tuella 
suurin osa kumppanuuspöytiä koskevista asioista käytiin läpi. Lisäksi Elinkeinoasiamies on 
järjestänyt kuulemistilaisuuksia kumppanuuspöytien puheenjohtajien kanssa koskien 
taajamien kehittämistä. 
- Kiitettävää on myös ollut kaupunginjohtajan järjestämät lounastapaamiset 2 krt/ 
vuodessa kumppanuuspöytien puheenjohtajien kanssa, jolloin ollaan saatu rauhassa 
keskustella kumppanuuspöytä asioista. 

- Kehityskohde: Hienoa, että kaupungilla on jo nimetty Kumppanuuspöytiin 
koordinaattori hoitamaan yhteistyötä kaupungin kanssa. Tämä varmasti 
parantaa tiedonkulkua ja asioiden hoitamista hankkeen ja kaupungin välillä. 

- Kumppanuuspöydän perimmäistä tarkoitusta lisätä asukkaiden osallisuutta 
Savonlinnassa ei tunneta. Kaupungilla ei ole omaa osallisuusohjelmaa.  

- Kehittämisehdotus: Lisätään osallisuustyön tunnettavuutta ja tärkeyttä 
järjestämällä osallisuusvalmennus (toteutuu Lähde hankkeen ja kaupungin 
yhteisyönä 9.10 klo 12:30-15:30 Sampo-Sali), toivotaan runsasta 
ilmoittautumista! Aloitetaan valmistella Savonlinnan kaupungin 
osallisuusohjelmaa erillisessä perustettavassa työryhmässä. 
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